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Protokół nr 19-4/2016 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 

z dnia 26 kwietnia 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:30 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska. 

Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

 

1. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2015 
rok w zakresie działania Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 675. 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 676. 

4. Sprawy wniesione przez mieszkańców. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w treści 
statutów Ŝłobków samorządowych nr 2-10 wchodzących w skład Gdańskiego 
Zespołu śłobków - druk 664. 

6. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2016 rok w mieście Gdańsku - 
druk 660. 

7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska   
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 – druk 671. 

8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budŜetowej 
pod nazwą Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz 
upowaŜnienia Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania 
indywidualnych spraw w zakresie dodatków energetycznych oraz świadczeń 
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pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie miasta Gdańska – druk 677. 

9. Zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu w mieście Gdańsku – koncepcja 
stopniowego zmniejszania ilości wydawanych pozwoleń, obszary 
wykluczone ze sprzedaŜy. 

9.1. Opracowanie kartograficzne punktów sprzedaŜy i podawania alkoholu  
w Gdańsku stan na koniec 2014 r. 

9.2. Informacje z zakresu przeprowadzonych kontroli dotyczących zezwoleń na 
sprzedaŜ napojów alkoholowych (w szczególności lokalizacji punktów)  
z uwzględnieniem skarg na działalność punktów. 

10. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie za rok 
2015. 

11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w roku 2015 
przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Gdańsku oraz wyzwania na rok 
2016. 

12. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

13. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2015 rok  
w zakresie działania Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 

 

 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
sprawozdanie z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2015 rok w zakresie 
działania Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Mam pytanie dotyczące programu zapobiegania próchnicy, czy chodzi o to badanie 
od 1 do 3 lat? Potwierdziło się, Ŝe program nie jest potrzebny? Jaka jest to kwota? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jest to kwota stosunkowo nie duŜa, tj. 36 tys. zł rocznie. 
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Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
I te środki moŜna przeznaczyć na inny program? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak, natomiast przy innych kwotach, które przeznaczamy na programy nie jest ona 
tak duŜa.  
 
Radny Piotr Czauderna – Członek Komisji 
Jakiś czas temu rozmawialiśmy o tym, aby starać się na przyszłość elastycznie 
zapisywać umowy, aby w takich przypadkach jak ten, móc wcześniej zakończyć 
program. Prawdopodobnie, gdyby moŜna było zmienić zapisy umowy i na przykład 
rozszerzyć program na starsze dzieci, to byłby on prawdopodobnie duŜo 
skuteczniejszy. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Te zmiany zostały w umowach od tego roku podjęte. Dodatkowo są obostrzenia 
kontrolne z naszej strony, aby moŜna było szybciej reagować. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Rozumiem, Ŝe włączamy to do Programu „6-10-14” i będzie to jeden z elementów 
powtórzony w kolejnych latach? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Bazujemy na platformie „6-10-14” ale do grupy senioralnej.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania.  
 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 19-4/73/7/2016 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 675. 
 

 

 

Oryginał projektu uchwały druk 675 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r.  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 19-4/74/8/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 

 

 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 676. 
 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 676 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Czauderna – Członek Komisji 
Na czym polega program deinstytucjonalizacji opieki psychiatrycznej w Gdańsku? 
Na co dokładnie będzie przeznaczone dofinansowanie miasta? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie jest to kwestia dofinansowania miasta, tylko pozyskanie środków 
zewnętrznych, które jest dwuetapowe. W pierwszym etapie kwotę mniejszą  
i w ramach tych środków w interdyscyplinarnym zespole mogliśmy wypracować 
finalną aplikację. Na dzień dzisiejszy jesteśmy w trakcie wypracowywania 
programu ochrony zdrowia psychicznego w Gdańsku. Środki, o których 
wspominamy, są środkami zewnętrznymi. Jest to dofinansowanie zewnętrzne 
celowe na opracowanie drugiego etapu. Bez pierwszego etapu nie będziemy  
w stanie się ubiegać o większe środki na realizację m. in. centrum wspierania 
dzieci i młodzieŜy z zaburzeniami psychicznymi, które chcielibyśmy zlokalizować 
przy ul. Srebrniki. MoŜemy równieŜ, to co do tej pory jest opracowane, przesłać 
panu radnemu. 
 
Radny Piotr Czauderna – Członek Komisji 
Poproszę o przesłanie. Docelowo, to o jakie środki chcą się państwo starać  
w drugim etapie?  
 
Pan Piotr Olech – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Kilka milionów zł. Nie jest jeszcze ustalony górny pułap moŜliwości finansowania 
projektu. Jest to Program Operacyjny „Wiedza, Edukacja, Rozwój”. Jest to 
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program centralny i jest to program na innowacje w okresie zdrowia psychicznego. 
Celem jest zmniejszanie poziomu hospitalizacji na rzecz pracy w środowisku.  
 
Radny Piotr Czauderna – Członek Komisji 
Jaki jest wkład własny w pierwszym etapie? 
 
Pan Piotr Olech – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wynosi 10%. 
 
Pani Ewa Wołczak – Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Wkład własny jest bardzo niski, poniewaŜ będą zaangaŜowani pracownicy. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Rozliczane będą godziny pracownika. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Chciałbym się zapytać o pogotowie socjalne. Czy w ramach finansów, które zostały 
przekazane, udało się zrealizować postulaty, które zgłaszali mieszkańcy? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Część postulatów została zaakceptowana i zrealizowana. Natomiast co do części 
postulatów, trudno jest mi powiedzieć czy będzie musiała być realizowana, 
poniewaŜ musimy skończyć inwestycję i być moŜe mieszkańcy zobaczą, Ŝe nie jest 
tak źle, jak uwaŜają. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Czy mógłby pan sprecyzować co zostanie zrealizowane?  
 
Pan Piotr Olech – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wszystkie postulaty mieszkańców spotkały się z pozytywną oceną i pozytywną 
odpowiedzią. Jest tylko kwestia wdroŜenia postanowień. Mieszkańcy złoŜyli 
propozycję ustawienia monitoringu. Dyskutujemy nad kwestią zasięgu monitoringu, 
czy mają to być dwie lub trzy kamery. Propozycja urzędu jest taka, Ŝeby to były 
dwie kamery, ale trwa proces dyskusji. Kwestia nasadzeń, zostanie to zrealizowane 
w ramach inwestycji. Nasadzeń na terenie wspólnoty, czy teŜ na tym 
zaproponowanym przez mieszkańców terenie, nie moŜemy zrealizować ze względu 
na uzbrojenie. Natomiast zaproponujemy mieszkańcom wykonanie nasadzenia na 
terenie wspólnoty. Kwestia przejść dla pieszych i uspokojenia ruchu wymaga 
przeprowadzenia badań i zostaną zrealizowane w czerwcu tego roku. Kwestia 
dodatkowych miejsc postojowych jest pozytywnie rozpatrzona. Jest tylko kwestia 
zabezpieczenia odpowiednich środków i część z tych inwestycji w przyszłym roku 
zostanie zrealizowana. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji  
Tak, wszystkie postulaty zostaną zrealizowane co do samej inwestycji. Natomiast 
pojawiło się mnóstwo postulatów około inwestycyjnych. Zorientowano się, Ŝe 
miastu bardzo zaleŜy na tej inwestycji, to warto przy tej okazji zawalczyć  
o chodniki, parkingi, monitoring. Nie zostało to odrzucone, natomiast negocjujemy.  
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Pan Piotr Olech – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Mieszkańcy wspólnie z radną Lodzińską przygotowują projekt do BudŜetu 
Obywatelskiego na dwie rzeczy, tj. na monitoring w pełnym zakresie z trzema 
kamerami. Jedna kamera jest dla nas dyskusyjna poniewaŜ ona bardziej słuŜyłaby 
samym mieszkańcom. Drugi na zapewnienie miejsc postojowych. Mieszkańcy nie 
chcą czekać do 2017 roku, chcą sami się tym zająć. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
A czy rękaw dla samochodów równieŜ zostanie zrealizowany?  
 
Pan Piotr Olech – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ostatecznie nie jest to konieczne. Wydawało się, Ŝe budynek będzie w oddaleniu,  
a okazuje się, Ŝe brak jest przestrzeni, aby taki rękaw zbudować, natomiast 
wszystko zostanie zasłonięte przez garaŜe i nasadzenia.   
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Kiedy pogotowie socjalne zacznie działać? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W wakacje będzie trwało doposaŜenie. RozwaŜaliśmy przeniesienie starego 
doposaŜenia, ale ostatecznie stwierdziliśmy, Ŝe zostanie ta inwestycja wykonana do 
końca na najwyŜszym poziomie. W wakacje będzie trwać doposaŜenie i powinniśmy 
być gotowi. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  nr 19-4/75/9/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
 

PUNKT 4 
Sprawy wniesione przez mieszkańców. 
 
 
 
Przewodnicząca komisji poprosiła Przewodniczącą Zarządu Dzielnicy Olszynka  
o przedstawienie problemu. 
 
Pani Jadwiga Kubik – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Olszynka 
Poinformowała m.in., Ŝe w Dzielnicy Olszynka brakuje przychodni lekarskiej dla 
mieszkańców. Starano się o powstanie przychodni, przeprowadzane były przetargi 
dotyczące powyŜszego celu, ale przychodni nadal nie ma. Zdaniem mieszkańców 
jest to rozwojowa dzielnica z duŜym potencjałem, w które miasto powinno 
inwestować. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. 
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Powiedział m.in. Ŝe zapewnienie podstawowej opieki zdrowotnej nie naleŜy do 
zadań własnych gminy, ani powiatu i miasto nie moŜe przeznaczyć środków 
finansowych na zadanie, które nie jest jego bezpośrednim zadaniem własnym. 
Natomiast pośrednio były podejmowane działania, tj. przeprowadzono dwa 
konkursy na realizację placówki lekarskiej, w wyniku których ostatecznie nie 
zgłosił się Ŝaden inwestor. Prowadzone były równieŜ rozmowy z podmiotami 
leczniczymi z terenu całego miasta prowadzącymi własne przychodnie. Wymogiem 
utworzenia nowej placówki jest liczba mieszkańców w wysokości 2 tys. W tej 
chwili trwają rozmowy z przychodniami, aby otworzyć filię. Gmina ma moŜliwość 
oddania działki, albo obiektu za symboliczną odpłatnością na cele opieki 
zdrowotnej. Biorąc pod uwagę sieć rozłoŜenia placówek zdrowotnych na terenie 
miasta, to powyŜsze zapotrzebowanie istnieje równieŜ w innych dzielnicach 
Gdańska, tj. Przymorze Małe, pogranicze Osowy i Matarni, a takŜe południowy 
Gdańsk. Na dzień dzisiejszy brak jest równieŜ źródła finansowania budynków  
o innej funkcji społecznej, w którego część moŜna by przeznaczyć na przychodnię. 
Miasto moŜe się ubiegać o środki na budowę placówek oświatowych i placówek 
przedszkolnych, natomiast Dzielnica Olszynka nie spełnia kryterium Unii 
Europejskiej dotyczącego ilości urodzeń dzieci.  
 
Po krótkiej dyskusji zadecydowano o poddaniu pod głosowanie następującego 
wniosku formalnego zgłoszonego przez członka Komisji, Radnego Piotra Czaudernę: 
 
W związku z licznymi sygnałami mieszkańców Gdańska dotyczącymi potrzeby 
utworzenia przychodni lekarskich, Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta o zorganizowanie 
spotkania z udziałem przedstawicieli Narodowego Funduszu Zdrowia, członków 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia oraz przedstawicieli przychodni 
lekarskich znajdujących się w sąsiedztwie dzielnic, których dotyczy problem braku 
placówek opieki zdrowotnej w celu omówienia moŜliwości utworzenia 
Podstawowej Opieki Zdrowotnej.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” na posiedzeniu Komisji w dniu 26 kwietnia 
2016 r. przyjęła powyŜszy wniosek. 
 

WNIOSEK nr 19-4/17/2/2016 - załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w treści statutów 
Ŝłobków samorządowych nr 2-10 wchodzących w skład Gdańskiego Zespołu 
śłobków - druk 664. 
 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 664 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r.  
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 5 głosami „za” przy 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 19-4/76/10/2016 – załącznik nr 8 do protokołu.  
 

 

 

PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2016 rok w mieście Gdańsku - 
druk 660. 

 
 
 

Oryginał projektu uchwały druk 660 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r.  
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 19-4/77/11/2016 – załącznik nr 9 do protokołu.  

 
 
 

PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska   
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 – druk 671. 
 
 
Oryginał projektu uchwały druk 671 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r.  
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Ile środków finansowych ma być przeznaczonych dla organizacji pozarządowych? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
65 tys. zł plus środki w wyŜszych zadaniach. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Jaka jest procedura dotycząca wyboru organizatora kolonii? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na wyłonienie dostawcy usług w tym obszarze jest ogłaszany przetarg. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy jest to organizacja obozu, kolonii dla danej grypy dzieci, czy są one 
integrowane z innymi dziećmi na danej kolonii? 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Wykupujemy miejsca, a nie cały ośrodek. Natomiast organizator organizuje kolonie 
tylko dla nas. Na ogół zgłaszają się właściciele bądź dzierŜawcy ośrodków. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Proszę jeszcze raz powtórzyć jaka jest kwota przeznaczana na Kreatywną 
Pedagogikę i konkretnie na jaki cel? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
24 tys. zł w ramach projektu Kreatywna Pedagogika. Jest 25 grup nauczycieli. 
Jedna z tych grup jest zainteresowana innowacyjnymi formami profilaktyki dla 
dzieci i młodzieŜy i ta grupa nauczycieli wypracowała propozycje, które 
chcielibyśmy przetestować, ale nie chcielibyśmy wchodzić na głęboką wodę, stąd 
wnioskowanych 75 tys. zł przeznaczamy 24 tys. zł. Będzie to cykl zamiast 9 grup,  
3 grupy. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Kiedy będzie moŜna to sprawdzić? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Będziemy to wykonywać we wrześniu tego roku. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji 
UwaŜam, ze są to ciekawe propozycje. Bardzo chętnie zagłosuję za. Jednocześnie 
po raz kolejny chciałbym zarekomendować powiększenie etatu przy Gdańskim 
Centrum Profilaktyki UzaleŜnień w zespole osób, które pomagają w pomocy 
rodzinie. Są to setki bardzo trudnych spraw rodzinnych, tysiące porad, wiele 
rozmów telefonicznych. Nie chcę burzyć ułoŜonego przez państwa budŜetu, ale 
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gdyby jeszcze w tym roku pojawiła się taka moŜliwość, aby te środki były większe, 
to składam taki apel. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na ostatnim posiedzeniu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
rozmawialiśmy na ten temat. Etaty były dopisane do propozycji. Jesteśmy  
w trakcie rozmów z GCPU. Jesteśmy w trakcie porządkowania zadań. Chcielibyśmy, 
aby GCPU szło w stronę edukacji, informacji związanych z profilaktyką, a zadania 
pomocy przedmedycznej realizowały inne jednostki. Stąd teŜ nie chcieliśmy 
zatrudniać pracownika na pół etatu, poniewaŜ moŜe się okazać, Ŝe będzie potrzeba 
zatrudnienia na więcej etatu. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Przy okazji chciałabym przypomnieć państwu o kwestii stacjonarnych alkomatów,  
o które wnioskowała Rada Dzielnicy Przeróbka, aby moŜna było jeszcze w tym roku 
wystartować z pilotaŜowym programem.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Panie dyrektorze, chciałbym podziękować, za nowe doposaŜenie pogotowia 
socjalnego.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 19-4/78/12/2016 – załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
 

PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budŜetowej pod 
nazwą Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz 
upowaŜnienia Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania 
indywidualnych spraw w zakresie dodatków energetycznych oraz świadczeń 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych  
na terenie miasta Gdańska – druk 677. 

 
 
 

Oryginał projektu uchwały druk 677 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2016 r.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Nowe centrum będzie funkcjonowało od 1 lipca. Co się stanie z pracownikami? Czy 
będą przenoszeni, czy zwalniani i zatrudniani od nowa? Kiedy będzie ogłoszony 
konkurs na dyrektorów?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Palcówka ma zacząć funkcjonować od 1 lipca 2016 r. konkursy na dyrektorów 
ogłoszone będą w maju tak, aby był czas na rozstrzygnięcie. W tej chwili 
przygotowywana jest procedura, a takŜe trwa dyskusja ze związkami zawodowymi, 
które nie mają sprzeciwu. Przeniesienie pracowników ma nastąpić płynnie. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Czy będą w związku z powyŜszym jakieś zwolnienia pracowników? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Poza pracownikami, którzy są zatrudnieni do 500+, nie przewidujemy. Korzystając  
z okazji, to w Gdańsku jest juŜ złoŜonych około 20 tys. wniosków. Zapewne część  
zatrudnionych osób do tego zadania będzie się z nami Ŝegnała. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Ilu wicedyrektorów ma być zarówno w Gdańskim Centrum Świadczeń jak i w MOPR? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W MOPR chcielibyśmy, aby pozostało tylu wicedyrektorów, ilu jest do tej pory, czyli 
trzech. JeŜeli chodzi o Centrum Świadczeń, jest to jeden zastępca, który nie 
wykluczone, Ŝe moŜe pełnić równieŜ funkcję kierownika. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 19-4/79/13/2016 – załącznik nr 11 do protokołu.  

 
 
 

PUNKT 9 
Zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu w mieście Gdańsku – koncepcja stopniowego 
zmniejszania ilości wydawanych pozwoleń, obszary wykluczone ze sprzedaŜy. 

 

9.1. Opracowanie kartograficzne punktów sprzedaŜy i podawania alkoholu  
w Gdańsku - stan na koniec 2014 r. 

 

9.2. Informacje z zakresu przeprowadzonych kontroli dotyczących zezwoleń na 
sprzedaŜ napojów alkoholowych (w szczególności lokalizacji punktów)  
z uwzględnieniem skarg na działalność punktów. 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej przedstawił 
informacje stanowiące załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Kto nakłada kary? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
StraŜ Miejska. My kończymy postępowanie dotyczące cofnięcia zezwolenia. Jest 
równieŜ karencja jeŜeli chodzi o moŜliwość złoŜenia ponownego wniosku, natomiast 
samych kar nie stosujemy. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy kara jest nieuchronna, czy odwołują się od kar? Czy są one egzekwowane?  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Jak wygląda kontrola? Czy jest ona zapowiedziana? W jakim składzie przychodzicie?  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Oraz jakie są wpływy z kontroli, jeŜeli chodzi o nieprawidłowe korzystanie  
z koncesji. 
 
Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
Członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku - 
Przewodnicząca Zespołu ds. kontroli obrotu napojami alkoholowymi  
Pani przewodnicząca, szanowni państwo, chciałbym rozdzielić zadania StraŜy 
Miejskiej oraz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W roku 
2015 członkowie Gminnej Komisji przeprowadzili 173 kontrole. Z roku na rok 
obserwujemy, Ŝe przedsiębiorcy jednak starają się, aby wszystkie zasady i warunki 
korzystania z zezwoleń były przestrzegane. JeŜeli chodzi o skargi, to mamy 27 
skarg, które wpłynęły łącznie do urzędu i do komisji. One przede wszystkim 
dotyczyły zakresu zakłócania ładu i porządku w obrębie, zanieczyszczania klatek 
schodowych. Jedna ze skarg dotyczyła reklamy i rzeczywiście podjęto działania  
i przedsiębiorca otrzymał karę.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przy czym naleŜy zwrócić uwagę, Ŝe najpierw odbywa się działanie upominawcze. 
JeŜeli to działanie naganne występuje w okresie dłuŜszym niŜ 6 miesięcy, to jest 
znowu upominawcze, a jeŜeli w krótszym, to kończy się to postępowaniem  
o cofnięcie. 
 
Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
członek GKRPA 
Kiedyś robiliśmy tak, Ŝe kontrole były niezapowiedziane i więcej przypadków 
moŜna było wykryć przy sprzedaŜy alkoholu małoletnim, nietrzeźwym. Zmieniła się 
ustawa o swobodzie działalności gospodarczej. Musimy zapowiedzieć kontrolę  
w przeciągu 30 dni je zrealizować i umówić się z przedsiębiorcą. Przedsiębiorca ma 
bardzo duŜo moŜliwości. MoŜe wystąpić o odszkodowanie, moŜe zaskarŜyć naszą 
kontrolę, moŜe odmówić naszej kontroli. Natomiast nasze kontrole mają za zadanie 
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sprawdzenie, czy przedsiębiorca ma zezwolenie, czy wniósł opłatę. Nieopłacone 
zezwolenie jest niewaŜne. Sprawdzamy gdzie się zaopatruje w napoje alkoholowe. 
Przedsiębiorca musi mieć załoŜoną działalność gospodarczą, musi prowadzić 
sprzedaŜ napojów alkoholowych zgodnie z danym zezwoleniem, musi przestrzegać 
przepisów.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ustawa o wychowaniu w trzeźwości nie ma charakteru restrykcyjnego, tylko 
prewencyjny stąd daje się czas, Ŝeby taki sprzedawca uporządkował sposób 
sprzedaŜy i aby było to zgodne z zezwoleniem. W ustawie nie chodzi o cofanie 
zezwoleń, tylko chodzi o to, aby handel alkoholem odbywał się w sposób zgodny  
z zezwoleniem. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Jak my moŜemy rozgęścić sieć punktów sprzedaŜy alkoholu? Czy mamy prawo 
ograniczenia godzin handlu i czy mamy jakikolwiek wpływ na to, Ŝeby w miejscu, 
które nie jest przystosowane do sprzedaŜy alkoholu, np. stacja benzynowa, nie był 
sprzedawany alkohol? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli chodzi o rozgęszczenie, to jedynie uchwała, która mówi o tym, Ŝe nie moŜna 
sprzedawać napojów alkoholowych w jakimś obszarze, to znaczy, Ŝe w tym 
obszarze nie ma punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych. Mówiliśmy o tym, Ŝe są 
to głównie placówki opiekuńczo-wychowawcze, a odległość nie jest limitowana. 
Poza tym nie moŜna prowadzić działań rozmieszczających, poniewaŜ nie jest to 
zadanie własne gminy. Sposób korzystania z zezwoleń jest w kompetencji  
i właściwości tylko i wyłącznie podmiotów korzystających, stąd trudno jest mówić  
o moŜliwości limitowania ilości punktów w danym miejscu.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Sopot wprowadził kwantum, czyli ograniczoną liczbę zezwoleń. W momencie, kiedy 
punkt zgłasza się o przedłuŜenie zezwolenia lub o wydanie w danym miejscu 
zezwolenia, to go nie otrzymuje w tym miejscu, tylko w innym. Oznacza to, Ŝe jest 
taka moŜliwość. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Takie działanie jest zaskarŜalne i zapewne zaskarŜalne skutecznie co do 
niedopuszczalnego ograniczenia swobody działalności gospodarczej. MoŜemy 
oczywiście podjąć takie działania, ale świadomi ryzyka, które się z tym wiąŜe. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Czy według pana będzie tak, Ŝe w nieskończoność będziemy wydawać zezwolenia? 
Czy moŜemy tym regulować? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mamy limit 1300 punktów w obszarze obu form sprzedaŜy, czyli w miejscu i poza 
miejscem spoŜywania. Natomiast jeŜeli chodzi o sposób rozdysponowania punktów 
w mieście, to nie podlega to pod władzę rady miasta. Czy moŜemy limitować dni  
i godziny handlu – oczywiście, Ŝe tak, tyle, ze całego handlu, a nie tylko handlu 
napojami alkoholowymi i to w wybranych obszarach miasta.  
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Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jak jest podzielony limit? 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
On nie jest podzielony. MoŜemy powiedzieć jak jest wykorzystany, natomiast 
podzielony nie jest. Przypomnę, Ŝe to rada miasta podjęła decyzję na wniosek 
prezydenta scalenie, poniewaŜ w obszarze handlu było juŜ przekroczenie, 
obowiązywało 800 punktów, wiec zbliŜaliśmy się do tego, a juŜ jest przekroczenie – 
mamy 859 w handlu, natomiast w gastronomii mamy 596. Była decyzja o połączeniu 
tych limitów, a rynek zdecyduje w jaki sposób chciałby te punkty wykorzystać.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Mimo, Ŝe był to wniosek prezydenta, uwaŜam, Ŝe popełniliśmy błąd zmieniając tę 
uchwałę. Pozwala to na otwieranie kilku sklepów obok siebie. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale czy tak naprawdę chodzi o ilość sklepów, czy o ilość miejsc handlu i spoŜywania 
napojów alkoholowych? 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Chodzi o dostępność i zagęszczenie punktów sprzedaŜy, co powoduje między 
innymi picie na klatkach schodowych i zakłócanie porządku publicznego. Wiemy, Ŝe 
nie mamy na to wpływu. Wydaje się, Ŝe wszystko jest do opanowania, ale są takie 
miejsca, w których nie jest to moŜliwe. 
 
Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
członek GKRPA 
Mieszkańcy głównie skarŜą się na miejsca, gdzie są puby, tj. ul. Długa, Długi Targ  
i tam, gdzie gromadzi się młodzieŜ. Analizując zgadza się, Ŝe tam, gdzie jest duŜo 
sklepów blisko siebie, są zgłoszenia mieszkańców.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Czy często zdarzają się skargi na sprzedaŜ alkoholu osobom nieletnim? 
 
Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
członek GKRPA 
Właśnie nie i to nas zadziwia. Raczej są to zgłoszenia dotyczące zakłócania ładu. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Problem występuje, ale nie jest to zgłaszane? 
 
Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
członek GKRPA 
Myślę, Ŝe tak. ZauwaŜamy spadek interwencji wobec tych osób.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji 
Jest duŜo więcej zapytań o dowód osobisty. 
 



15 
 

Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
członek GKRPA 
Natomiast młodzieŜ wie, gdzie moŜe zakupić alkohol. Sklepy wielkopowierzchniowe 
często sprawdzają dowody, mają kamery. Zatrudniane są równieŜ  firmy, które 
sprawdzają czy w sprzedawca sklepach weryfikuje wiek nabywcy. Sklepy dąŜą do 
tego by sprawdzać, natomiast mamy takie sygnały i proszę mi wierzyć, Ŝe po to są 
słuŜby mundurowe w komisji, Ŝeby równieŜ dwutorowo działać.  
 
Pan Artur Młodawski - Kierownik w StraŜy Miejskiej, członek GKRPA 
Szanowni  Państwo, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych nie 
ma Ŝadnych narzędzi, aby karać przedsiębiorców. Komisja zgłasza jedynie swoje 
uwagi. JeŜeli stwierdzimy jakiekolwiek nieprawidłowości wzywa się odpowiednią 
słuŜbę. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Na przestrzeni 12 polskich miast metropolitalnych, to Gdańsk jest na 9 miejscu pod 
względem ilości osób na jeden punkt. Na 1 miejscu jest Sopot, natomiast Gdynia 
jest na 5 miejscu.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji 
Swego czasu mój kolega Przemysław Ryś wyszedł z propozycją, aby jedno  
z posiedzeń Komisji odbyło się wspólnie z Gminną Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Ja mam pomysł, aby rozszerzyć je o przedstawicieli 
Wydziału Rozwoju Społecznego, by podjąć dyskusję, poniewaŜ jest o czym 
rozmawiać.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja zacząłbym od tego, czy jest o czym rozmawiać. Czy są symptomy w Gdańsku, 
które powodowałyby, Ŝe naleŜałoby tą dyskusję wszcząć. Rada miasta moŜe  
w zakresie swoich uprawnień ograniczyć zezwolenia dla punktów detalicznych,  
a zwiększyć dla gastronomii. Tylko co to spowoduje? Spowoduje to, Ŝe ośrodki, 
które są dość gęste zabiorą właściwie wszystko i nie będziemy mieć wpływu na to, 
Ŝe w śródmieściu jest sklep przy sklepie, a przykładowo mieszkańcy Rudników będą 
musiały jeździć do Śródmieścia po alkohol.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Dziękuję pani przewodniczącej za podjęcie tego trudnego tematu. Zaproszenie, 
jeŜeli chodzi o GKRPA jest aktualne. Dałbym moim kolegom i koleŜankom radnym 
pod rozwagę, czy pod przewodnictwem pani przewodniczącej, aby powołać zespół 
ekspercki, w którego gronie moglibyśmy porozmawiać i przedstawić ewentualne 
propozycje, które są sugerowane przez panią przewodniczącą, a przynajmniej  
w gronie ekspertów wypowiedzieć jakie są moŜliwości prawne. Warto moŜe byłoby 
pokusić się, aŜeby wysłać do ustawodawcy pewne wyraźne sygnały. Dobrze by było, 
gdyby taki zespół ekspertów powstał i przedstawił komisji swoje wyniki badań. 
Czekaliśmy na zmianę ustawy, ona się pojawiła wprowadzając pewne nowe rzeczy 
dając sygnał gminom, aby się zastanowiły jak mogłaby ograniczać. Rzeczywiście 
najprostszym rozwiązaniem byłoby wprowadzanie chociaŜby  wskazania placówek, 
od których moŜna było by liczyć odległość. Warto by było kontynuować ten temat.  
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Proponuję, aby pan dyrektor Olech, na spotkaniu w przyszłym tygodniu, 
wypowiedział się czy taki zespół jest potrzebny.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Chciałbym tylko przypomnieć, państwo zapewne o tym wiecie, Ŝe pod obrady 
komisji sejmowych wpłynął projekt Kukiz’15 w sprawie zmiany, m.in. moŜliwość 
limitowania miejsc i godzin handlu alkoholem. Komisja wypowiedziała się 
następująco: po wysłuchaniu wszystkich głosów zakończono pierwsze czytanie 
projektu ustawy o zmianie ustawy, komisja odrzuciła projekt ustawy. Stąd pytanie – 
czy jest o czym rozmawiać? 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
ZałóŜmy takie rozwiązanie - w Gdańsku odbywa się Jarmark Dominikański,  
w związku z którym potrzebne są zezwolenia czasowe. Rada miasta uchwala liczbę 
zezwoleń czasowych. Powstaje nowe osiedle i równieŜ przekazujemy tam 
zezwolenia. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak moŜe być. W ogóle nie muszą być ustalone limity. W momencie jak będą 
wnioski o zezwolenia, to rada miasta będzie podejmować uchwały czy się zgadza, 
czy nie. Albo rada miasta ma uchwalone limity, albo nie ma i wtedy uchwala 
doraźnie na sesji.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Wydaje mi się, Ŝe sopocka metoda polega na dodawaniu poszczególnych zezwoleń. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli tak, to jest to legalne. 
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Nie chodzi tu o walkę ze sklepami monopolowymi, ale jeŜeli jest sytuacja, Ŝe 
mieszkańcy piszą do radnych, proszą, poniewaŜ pod jeden ze sklepów 
monopolowych zniesione są fotele i piją pod tym sklepem, a my nie moŜemy z tym 
nic zrobić… 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Adresatem tych protestów powinien być właściciel lokalu.  
 
Pani Barbara Starkiewicz – Kierownik Referatu Handlu w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej  
Przede wszystkim naleŜy zgłaszać organom porządkowym. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pytanie, czy to o czym rozmawiamy poprawi sytuację?  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Trzeba próbować. 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Właściwym kierunkiem byłaby edukacja i informacja jak handlować i jak spoŜywać 
alkohol. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji 
Mocno ograniczając zezwolenia, pojawi się czarny rynek. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Białystok ma najmniejszą ilość punktów, 536 mieszkańców na jeden punkt. Ale tam 
są duŜe lasy, tam jest blisko granica. Nie wiemy jak to faktycznie działa.  
 
Pani Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki StraŜy Miejskiej, 
członek GKRPA 
Okazuje się, Ŝe w Polsce wydaje się zezwolenie nie na punkt, ale na osobę. 
Wystarczy, ze zmieni się przedsiębiorca w danym miejscu. Przedsiębiorca, gdy raz 
stracił koncesję, to tak dba o punkt, Ŝeby więcej jej nie stracić. 
 
Pan dr hab. Tomasz Michalski - Profesor nadzwyczajny w Katedrze Geografii 
Rozwoju Regionalnego Instytutu Geografii Uniwersytetu Gdańskiego przedstawił 
opracowanie kartograficzne punktów sprzedaŜy i podawania alkoholu w Gdańsku – 
stan na koniec 2014 r. stanowiące załącznik 13 do protokołu. 

 

Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Przede wszystkim chciałbym podziękować, Ŝe ten temat jest równieŜ podejmowany 
pod względem naukowym. Zastanawiam się dlaczego w niektórych osiedlach jest 
mniej punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych. Biorąc pod uwagę pewne 
szczegóły, to wyglądałoby na to, Ŝe tam gdzie zamieszkuje społeczeństwo bardziej 
sytuowane powstaje mniej sklepów. Pytanie dlaczego. Pan powiedział, Ŝe być moŜe 
kupują gdzieś, a spoŜywają w domu lub ci, którzy otwierają sklepy wiedzą, Ŝe  
w danym miejscu nie zarobią, poniewaŜ nie ma tylu odbiorców. Sklepy powstają 
tam, gdzie są odbiorcy. Tam, gdzie jest większe bezrobocie występuje równieŜ 
większe spoŜycie alkoholu.  
 
Pan dr hab. Tomasz Michalski - Profesor nadzwyczajny w Katedrze Geografii 
Rozwoju Regionalnego Instytutu Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Występuję większa liczba sklepów, nie spoŜycia. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Być moŜe jest to związane, szczególnie utrwalone bezrobocie,  z „pocieszaniem 
się”.  
 
Pan dr hab. Tomasz Michalski - Profesor nadzwyczajny w Katedrze Geografii 
Rozwoju Regionalnego Instytutu Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Szanowny panie radny, jest tu jeden minus. Ma pan racje. JeŜeli popatrzymy na 
bezrobocie, patologię nie tylko ekonomiczną ale i społeczną, to będzie to sprzyjało 
piciu alkoholu. Natomiast z drugiej strony te osoby są biedne. W związku z tym, to 
raczej przymuszałoby je do zakupu taniego alkoholu w supermarkecie. Jest tu 
pewna sprzeczność. A moŜe bezrobotni są bogaci? 
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Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Mi się wydaje, Ŝe bezrobocie utrwalone u większości osób wykazuje poczucie braku 
perspektyw i taka osoba zupełnie inaczej to traktuje. Wprowadza się w świat iluzji 
i nie uświadamia sobie swojej sytuacji. Nie mówię tu o bezrobociu pokoleniowym. 
Jest to oddzielny problem. Pańskie badania są bardzo ciekawe. Natomiast 
powiedziałbym, Ŝe generalnie wiadomo jest, ze jak jest mniej sklepów  
i dzielnicę zamieszkują ludzie bardziej wykształceni, którzy osiągnęli sukces 
Ŝyciowy, to być moŜe oni w inny sposób spoŜywają alkohol.  
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pytanie czy zmniejszenie podaŜy zmniejszy popyt? 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Dokładnie. Nad tym się zastanawiam. Posiadam teorię, gdy w społeczeństwie 
zwiększą się perspektywy osiągnięcia czegoś, to ludzie przestaną w takich ilościach 
spoŜywać alkohol.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Proszę państwa, jest wiele czynników. Nie moŜemy powiedzieć, Ŝe gdy jest większa 
ilość sklepów, to społeczeństwo się rozpija. Jest to jeden z czynników. Nie 
rozumiem jednej rzeczy. śyjemy w XXI wieku i mimo wszystko nigdy nie dojdzie do 
takiej sytuacji, Ŝe przykładowo przy ul. Kołobrzeskiej nie będzie Ŝadnego sklepu,  
w którym moŜna kupić alkohol. Chodzi o to, aby unikać sytuacji, w której dziecko 
wchodzi na klatkę schodową, na której spoŜywa się alkohol. Chodzi o gęstość 
sklepów, Ŝeby nie było kilku sklepów obok siebie. 
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Niestety przywykliśmy do tego, Ŝe na klatce schodowej stoi puszka po piwie, czy 
butelka po alkoholu, natomiast nie jest to normalne.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Wspólnie z Radą Dzielnicy Brzeźno organizowaliśmy akcje co tygodniowego 
sprzątania buteleczek po alkoholu, które zawsze powracały. 
 
Pan dr hab. Tomasz Michalski - Profesor nadzwyczajny w Katedrze Geografii 
Rozwoju Regionalnego Instytutu Geografii Uniwersytetu Gdańskiego 
Szanowni państwo, decydująca jest kultura picia. Chciałbym się równieŜ odnieść do 
krzywej Laffera, która mówi o tym, Ŝe gdy podniesiemy podatki do pewnego 
momentu, to przychody budŜetu rosną, natomiast w pewnym momencie maleją. 
Wydaje mi się, Ŝe z gęstością jest tak samo. Wprowadzenie całkowitej prohibicji 
nic nie zmieni. To jest tak, jak z krzywą Laffera, naleŜy znaleźć punkt przegięcia. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Powinniśmy właściwie zdefiniować problem, Ŝeby szukać właściwego rozwiązania. 
JeŜeli tego nie zrobimy, to być moŜe rozwiązania, które ustalimy nie rozwiąŜą nam 
problemu.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Jest to na pewno kwestia rozgęszczenia punktów sprzedaŜy. 
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Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pani przewodnicząca zdefiniowała, Ŝe jest to gęstość, nie ilość. Dziś nie mamy na 
to wpływu, chyba, Ŝe zdecyduje się o „ręcznym” limitowaniu na zasadzie 
wydajemy zgodę, bądź nie wydajemy. Trudno jest przewidzieć, czy będziemy 
zadowoleni z wniosków, które wpłyną, poniewaŜ będą to wnioski w małej lub duŜej 
gęstości. Jest to loteria. Nie wiem, czy to rozwiąŜe problem. Na pewno 
rozwiązałaby problem ustawa, która uprawniałaby gminę do nakładania 
indywidualnych limitów, na przykład na dzielnicę. MoŜemy przygotować projekt 
zmiany do ustawy, jeŜeli państwo chcecie. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Pani przewodnicząca, mogę panią zapewnić, Ŝe współpraca Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z Referatem Handlu Wydziału i wydziałem 
Rozwoju Społecznego jest wzorowa. Reagujemy na kaŜdą interwencję. To, co 
powiedział pan dyrektor, o czym pan profesor równieŜ wspomniał, wydaje mi się, 
Ŝe tutaj naleŜy bezwzględnie uruchomić ustawodawcę w pewnych kwestiach. 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale teŜ we właściwym kierunku. Wydaje mi się, Ŝe wystarczy jedno drobne 
uprawnienie, rada miasta określa ilość osób na jeden punkt w jednostce 
administracyjnej. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Podsumowując temat, cieszę się, Ŝe państwa współpraca jest dobra. Natomiast 
skoro cały czas o tym rozmawiamy i cały czas pozostaje niedosyt, to moŜe teraz 
jest właściwy moment, aby wprowadzić zmiany. Ustawodawca nas ogranicza, ale 
moŜe są inne sposoby na wyjście z powyŜszej sytuacji. Mam nadzieję, Ŝe 
odnajdziemy złoty środek. Bardzo dziękuję gościom za przybycie. Na pewno 
będziemy do tematu powracać.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu  
w porządku obrad.  

 
 
 

PUNKT 10 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie za rok 2015. 
 
 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie za 
rok 2015 stanowiące załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu w porządku 
obrad.  
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PUNKT 11 
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w roku 2015 
przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Gdańsku oraz wyzwania na rok 2016. 

 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie za 
rok 2015 stanowiące załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Pani dyrektor, czy mogłaby pani przybliŜyć, co oznacza hasło rodzina 
patchworkowa? 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Hasło rodzina patchworkowa pojawiło się przy okazji ustawy o pomocy państwa  
w wychowywaniu dzieci, tj. program 500+. Jest to nowomowa. Kiedyś mówiło się  
o związkach konkubinatowych. Rodzinę patchworkową tworzą rodzice z wraz  
z dziećmi z róŜnych związków.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu  
w porządku obrad.  

 
 

PUNKT 12 
Ocena zasobów pomocy społecznej. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił 
informację stanowiącą załącznik nr 16 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Jest wielka potrzeba zwiększenia środków na przyszłość dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi. Nie wiem jaka będzie polityka w przyszłości, dotychczas była taka, 
Ŝe raczej nie chcieliśmy uruchamiać domu dla osób z zaburzeniami psychicznymi  
w Gdańsku, natomiast są dobre i wyspecjalizowane ośrodki w kraju, nawet  
w niedalekiej odległości od Gdańska, gdzie moŜna by te osoby pokierować.  
Są osoby z postanowieniami sądowymi, jest tu kwestia braku środków. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Jest to równieŜ inny wymiar problemu, poniewaŜ regularne Domy Pomocy 
Społecznej nie chcą przyjmować osób z zaburzeniami psychicznymi. Prędzej, czy 
później w związku ze zwiększoną liczbą zachorowań, trzeba będzie podjąć decyzję.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W Programie Ochrony Zdrowia Psychicznego w Gdańsku postawiliśmy dwie 
moŜliwości, tj. rozszerzać i wzmacniać domy pomocy społecznej i w ich strukturach 
budować oddziały lub teŜ zdecydować się na powstanie oddzielnej placówki. 
Wskazaliśmy równieŜ, Ŝe wymaga to odrębnego opracowania. 
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Czy w powyŜszym zasobie pomocy społecznej jest uwzględnione to, o czym 
rozmawiamy od lat. Jedna placówka Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego powstała 
przy Akademii Medycznej. Cały czas potrzebny jest specjalistyczny sprzęt. Czy jest 
to uwzględniane? 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Niezbędnym jest wybudowanie Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Gdańsku. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska 
W ramach centrum geriatrycznego, jest to projekt, który będzie realizowany, ta 
funkcja będzie budowana. Jest to projekt realizowany przez Sopot, Gdynię  
i Gdańsk. Elementem tego centrum ma być duŜy specjalistyczny ZOL.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W samej ocenie zasobu pomocy społecznej nie ma zasobów obszaru zdrowia.  
W pełni się zgadzamy, Ŝe jest deficyt i brak dostępności usług ZOL. Bardzo 
powaŜnym problemem jest sposób finansowania ZOL. Jest to usługa całodobowa, 
ale tylko zakres usług medycznych jest finansowany. Zakwaterowanie, wyŜywienie 
pacjentów najczęściej realizowane jest przez pacjenta. W sytuacji, gdy pacjent ma 
niski dochód, a mówimy tu o osobach starszych, często korzystających z pomocy 
społecznej. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska 
Warunkiem jest wypłacalność rodziny.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego punktu  
w porządku obrad.  

 
 

PUNKT 13 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

• konkurs „Szkoła Społecznie WraŜliwa 2016” 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe w dniu 24 maja 2016 r. o godz. 15:00 
odbędą się konsultacje dla uczestników konkursu „Szkoła Społecznie WraŜliwa”. 
 
Nie było więcej spraw, ani korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 19:25.    

Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Rady Miasta Gdańska 

 
Beata Dunajewska 

 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


